

GENERAL MEDIA INFORMATION 2018

[English]

About Kickstart Accelerator

Kickstart Accelerator bridges the gap between startups, corporates, cities, foundations and universities to accelerate deep tech innovation. Science and engineering driven technologies have the potential to transform humanity's biggest challenges into solvable problems. These challenges require unprecedented collaboration between powerful established organizations and audacious entrepreneurs. Each year, Kickstart brings around 100 such entrepreneurs to Switzerland to collaborate with key players for proof-of-concepts, pilot projects and other innovation partnerships. The program is free of charge (no fees, no equity) for selected growth ventures and provides exceptional access to the executives and decision-makers of Kickstart's partners.

Kickstart Accelerator is a program of [Impact Hub Zürich](#) and was launched 2015 by [digitalswitzerland](#). In 2018, Kickstart runs four verticals (EdTech & Learning, FinTech & Crypto, Food & Retail Tech and Smart Cities & Infrastructure) together with established partner organizations across industries and the private and public domain: [Coop](#), [Credit Suisse](#), [Migros](#) and [Swisscom](#) as well as [AXA](#), [City of St. Gallen](#), [City of Zurich](#), [csem](#), [Department of Education of the Canton of Zurich](#), [Empa](#), [ETH Zürich](#), [EY](#), [Gebert-Rüf-Stiftung](#), [Helbling](#), [Mercator Foundation Switzerland](#), [Mondelēz International](#), [PwC Switzerland](#), [Stäubli](#), [Swiss Federal Office for Energy](#), [Swisslinx](#), [University of Zurich](#) and [ZHAW Zurich University of Applied Sciences](#) and more.

Key Dates

Applications open on 3rd of April and close on 27th of May. The selected startups will be announced on July 17.

The program consists of a **Collaboration Planning Sprint** from **September 3th to 7th** and a six-week **Collaboration Sprint** from **October 1st to November 9th**.

Venue

The program is taking place at the innovation and collaboration space [Kraftwerk](#) in the heart of Zurich, which is a partnership project of Impact Hub Zurich, ewz, digitalswitzerland and Engagement Migros.

More information: www.kickstart-accelerator.com

[Deutsch]

Über Kickstart:

Der Kickstart Accelerator bringt Startups, Grossunternehmen, Städte, Stiftungen und Universitäten zusammen, um gemeinsam technologische Innovationen voranzutreiben. Neue, wissenschaftsbasierte Technologien haben das Potenzial, einige der grössten Herausforderungen unserer Zeit zu lösen. Sie setzen voraus, dass einflussreiche, etablierte Unternehmen und innovative Jungunternehmen mit mutigen Ideen zusammenarbeiten. Der Kickstart Accelerator bringt jedes Jahr bis zu 100 solcher Jungunternehmer und -unternehmerinnen mit führenden Akteuren für Proof-of-Concepts, Pilotprojekte und andere Innovationspartnerschaften in der Schweiz zusammen. Das Programm bietet den teilnehmenden Startups Zugang zu den Führungskräften und Entscheidungsträgern der Partner-Organisationen. Es werden weder Gebühren noch eine Eigenkapital-Beteiligung der Startups verlangt.

Der Kickstart Accelerator ist ein Programm des [Impact Hubs Zürich](#) und wurde 2015 von [digitalswitzerland](#) ins Leben gerufen. In Zusammenarbeit mit Partnern wie [Coop](#), [Credit Suisse](#), [Migros](#) und [Swisscom](#) sowie [AXA](#), [Bildungsdirektion des Kantons Zürich](#), [Bundesamt für Energie](#), [csem](#), [Empa](#), [ETH Zürich](#), [EY](#), [Gebert-Rüf-Stiftung](#), [Helbling](#), [Mondelēz International](#), [Stadt St. Gallen](#), [Stadt Zürich](#), [PwC Schweiz](#), [Stäubli](#), [Stiftung Mercator Schweiz](#), [Swisslinx](#), [Universität Zürich](#) und [ZHAW Zürcher Hochschule für Angewandte Wissenschaften](#) fördert das Programm 2018 Startups in den vier Bereichen EdTech & Learning [Bildungs- und Lerntechnologien], FinTech & Crypto, Food & Retail Tech sowie Smart Cities & Infrastructure.

Eckdaten

Die Bewerbungsphase beginnt am 3. April und endet am 27. Mai 2018. Die fürs Programm zugelassenen Startups werden am 17. Juli verkündet.

Das Programm besteht aus einer **einwöchigen Planungsphase** (Collaboration Planning Sprint) vom **3. bis 7. September** und aus einer **sechswöchigen Kollaborationsphase** (Collaboration Sprint) vom **1. Oktober bis 9. November**.

Standort

Das Programm findet im Zürcher Kollaborations- und Innovationszentrum [Kraftwerk](#), einem partnerschaftlichen Projekt von Impact Hub Zürich, ewz, digitalswitzerland und Engagement Migros, statt.

This document is created by Kickstart Accelerator and is shared under Creative Commons License Agreement: [CC BY-SA 4.0](#).